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P R O T O K Ó Ł Nr VI/11 
z obrad VI Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła si ę w dniu 26 maja 2011 r. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2011. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej na rzecz Powiatu Płockiego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                           

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                   
w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2011 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobieraną wodę i odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Akt o utworzeniu samorządowej instytucji kultury – 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                    
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno 
(dz. nr 66/37). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                    
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 18/17). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego wsi Maszewo Duże oraz wschodniej 
części wsi Mańkowo, gmina Stara Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu systemowego współfinansowanego                    
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. 
„Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój              
i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” w 2011 
roku. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                
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VI Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła 
się o godz. 9.10 i zakończyła o godz. 13.00. 

Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób. 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodnicz ący Rady  Gminy . 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych (nieobecny jest radny 
Marek Moderacki, który usprawiedliwił nieobecność), co stanowi quorum, wobec czego Rada 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodnicz ący Rady  przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku posiedzenia: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami.  
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2011. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej na rzecz Powiatu Płockiego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu w 2011 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobieraną wodę i odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Akt o utworzeniu samorządowej instytucji kultury – 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                    
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. 
nr 66/37). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                    
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 18/17). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego planu           
       zagospodarowania przestrzennego wsi Maszewo Duże oraz wschodniej części wsi        
       Mańkowo, gmina Stara Biała. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu systemowego współfinansowanego                    

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój                        
i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” w 2011 roku. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                

 
Wobec braku wniosków do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu posiedzenia. 
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Ad. 3. 
Przewodnicz ący Rady Gminy  stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia V sesji Rady Gminy. Następnie zapytał radnych, czy zgłaszają uwagi     
i zastrzeżenia do protokołu. 
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń, wobec czego Przewodnicz ący Rady poddał pod 
głosowanie projekt protokółu z V sesji. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że protokół z V Sesji Rady Gminy przyjęto jednogło śnie (14 
głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy  złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
� Trwa realizacja inwestycji przyjętych w planie na rok 2011, która przebiega bez większych 

zakłóceń. 
� Trwa przygotowanie przetargów na przewidzianą w tegorocznym budżecie rozbudowę sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. 
� W porządku obrad dzisiejszej sesji w punkcie 9 jest przewidziane przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na budowę kanalizacji sanitarnej    
w Ogorzelicach. Ta inwestycja nie była planowana wcześniej, lecz z uwagi na powstałe 
możliwości dofinansowania z Funduszu proponuje się zaciągnięcie kredytu preferencyjnego 
z możliwością umorzenia jego części, co w istotny sposób zmniejszy obciążenie budżetu 
Gminy na tę inwestycję. 

� W związku ze złożeniem przez Gminę wniosku o przyznanie płatności dotacji z tytułu 
budowy kanalizacji sanitarnej w Brwilnie, Departament Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego 
przeprowadził w Gminie kontrolę wykonania tej inwestycji. Nie stwierdzono 
nieprawidłowości, wobec czego pieniądze powinny być wkrótce przekazane na konto 
Urzędu Gminy. 

� 18 lipca br. jest zaplanowane otwarcie i oddanie do użytkowania zespołu obiektów 
sportowych w Nowych Proboszczewicach. Dyrekcja Zespołu Szkół, na prośbę Wójta, 
ogłosiła konkurs na nazwę i logo obiektu. Wybrano 16 najciekawszych prac. Podczas 
uroczystego otwarcia stadionu zostanie zaprezentowany wybrany pomysł.  

� Zgodnie z uchwałą Rady Gminy został przeprowadzony nabór dzieci do przedszkola           
w Wyszynie. Zostało zapisanych około 40 dzieci, z których można utworzyć trzy oddziały. 
Należy spodziewać się więcej dzieci, ponieważ część rodziców może nie być świadoma, że 
dzieci 5 – letnie muszą odbyć roczne przygotowanie do 1-szej klasy. 

� W dniu dzisiejszym odbędzie się przetarg na budowę klatki schodowej w szkole                   
w Wyszynie, która powinna być wykonana do 1 września br. W trakcie budowy jest parking 
przy szkole, boisko i droga przy szkole. Wyjaśnił pokrótce problemy, które musiał rozwiązać 
wykonawca robót budowlano – modernizacyjnych szkoły. 

� Do 18 lipca br. będzie trwała kompleksowa kontrola działalności Urzędu Gminy którą RIO 
przeprowadza raz na cztery lata. 

Następnie Przewodnicz ący Rady  poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Radny Włodzimierz Kajkowski zapytał o wysokość kwoty, jaką musi pokryć z własnych 
środków wykonawca robót w szkole w Wyszynie w związku z popełnionymi przez siebie 
błędami. 
Wójt Gminy: 
Wyjaśniając sposób, w jaki doszło do popełnienia błędów przez wykonawcę Wójt poinformował, 
że jest to kwota 118 tys. zł netto. 
Radny Stanisław Wi śniewski zwrócił uwagę, że podbudowa pod polbruk na parkingu przy 
szkole w Wyszynie składa się wyłącznie z piasku, a nie z mieszanki piasku i cementu, jak to 
powinno być. 
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Wobec braku dalszych pytań Przewodnicz ący Rady  przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Komisja Polityki Społecznej  we własnym gronie spotkała się jeden raz. Przewodnicz ący 
Komisji  Andrzej Wojciechowski poinformował, że Komisja zapoznała się z realizacją zadań   
w zakresie porządku publicznego, ochrony środowiska i ochrony przeciwpożarowej. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Wrze śniewski  złożył sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia 
wyjazdowego, które odbyło się 20 maja br. Poinformował, że radni dokonali kontroli 
prowadzonych inwestycji oraz zapoznali się m.in. z zagospodarowaniem terenów położonych 
nad Wisłą w Maszewie, samowolnie pobudowanym budynkiem mieszkalnym na działce nr 
273/9 w Maszewie Dużym, ze świetlicą wiejską w Bronowie-Zalesiu, ze Szkołą Podstawową      
w Wyszynie po rozbudowie i modernizacji, z postępem robót na budowie obiektów sportowych 
w Nowych Proboszczewicach oraz ze  stanem dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich. 
Przewodnicz ący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Wobec braku uwag odnośnie przedstawionych sprawozdań Przewodnicz ący Rady  przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Przewodnicz ący Rady udzielił głosu radnemu powiatu płockiego Markowi Moderackiemu, 
który: 
• wspólnie z innymi radnymi powiatu płockiego zaprosił radnych i sołtysów na obchody Dnia 

Samorządu Terytorialnego, 
• poinformował o złożonych przez siebie interpelacjach w sprawie:  

- dróg wojewódzkich w powiecie płockim, 
- likwidacji posterunków policji.  

Podkreślił, że dzięki jednoznacznym wypowiedziom Pana Wójta i Przewodnicz ącego Rady 
Gminy  podczas spotkania ze Starostą Płockim, działania zmierzające do likwidacji posterunków 
policji zostały wstrzymane. 
Po swojej wypowiedzi radny powiatu płockiego Marek Moderacki o godz. 9.45 opuścił salę 
obrad. 

 
Radny Mariusz Downarowicz: 
� Stwierdził, że w związku z budową kanalizacji w Brwilnie jest jeszcze do wykonania szereg 

prac, m.in. budowa dróg wewnętrznych, 
� Zwrócił uwagę na konieczność naprawy boiska w Brwilnie, z którego obecnie nie można 

korzystać. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
� W imieniu mieszkańców ul. Mickiewicza zapytał, kiedy będą zakończone formalności 

związane z przekazanym przez nich gruntem pod budowę tej ulicy, gdyż ma to wpływ na 
płacone przez nich podatki, 

� Prosi o zgłoszenie właścicielowi studzienek telekomunikacyjnych na ul. Floriańskiej                
i Płockiej konieczności ich naprawy, w związku z brakiem lub uszkodzeniem włazów 

� W imieniu mieszkańców ul. Umińskiego pyta, kiedy zacznie się budowa tej ulicy. 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 
� Kiedy jest przewidywane odwodnienie ulic w Ludwikowie? 
� Kiedy będzie doprowadzona nitka gazowa do sołectwa? 
� Powtórnie prosi o zamontowanie na końcu nowej drogi asfaltowej tablicy ogłoszeniowej. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
Proponuje wkopanie słupków przy chodniku przy ul. Różanej w Nowych Proboszczewicach,      
w celu zabezpieczenia chodnika przed niszczeniem go przez samochody, 
� Zauważył, że tylko część sołectw wykorzystało fundusz sołecki i to nie w pełni. Proponuje – 

w ramach funduszu sołeckiego – zamontowanie ławek w mini parku. 
� Prosi o zamontowanie tablic zakazujących wywozu  śmieci: przy ul. Świerkowej, ul. 

Jaśminowej i przy cmentarzu przy ul. Płockiej. 
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Radny Stanisław Wi śniewski zapytał, kiedy rozpocznie się dowóz dzieci do szkoły                   
w Wyszynie. 
Radny Piotr Rutkowski  zgłosił konieczność naprawy wiat przystankowych w Bronowie-Zalesiu, 
zniszczonych z powodu upływu czasu. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Poinformował, że przed świętami Wielkanocnymi złożył w Gminie wizytę dyrektor MZDW           
w Warszawie Pan Ostrowski, który wraz z Wójtem i Przewodnicz ącym Rady  dokonał 
przeglądu dróg wojewódzkich na terenie naszej gminy. Poinformował pokrótce o wynikach 
przeglądu. 
Dodał, że odbyło się również spotkanie z p.o. dyrektora ZDP poświęcone remontom dróg 
powiatowych przy współudziale finansowym gminy. Wymienił odcinki dróg, które powinny być 
wyremontowane. 
Na sprawy poruszone przez radnego Mariusza Downarow icza: 
� Drogi wewnętrzne muszą być wykonane, przede wszystkim będąca w najgorszym stanie 

droga do lasu. 
� Boisko sportowe zostanie naprawione przez wykonawcę kanalizacji. 
Pan Wójt  zwrócił się do Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej o interwencje                    
w przypadku zastawiania chodników samochodami. 
Na sprawy poruszone przez  sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 
� Odnośnie ul. Mickiewicza. Z oglądu map geodezyjnych wynikało, że były tylko dwa 

przypadki zajęcia terenu o symbolicznej powierzchni, więc nie ma to praktycznie wpływu na 
wysokość płaconych przez właścicieli podatków. Jeśli jednak ta sprawa jest problemem, 
należy do niej wrócić. 

� Studzienki telekomunikacyjne w ul. Floriańskiej i ul. Płockiej są własnością TPSA lub 
Petrotelu, ale ponieważ władze gminy odpowiadają za bezpieczeństwo mieszkańców, 
sprawa zostanie zgłoszona do odpowiedzialnego operatora. 

� Odnośnie ul. Umińskiego. jest podpisana umowa z wykonawcą, który wkrótce - zgodnie        
z przyjętą przez siebie kolejnością robót -  powinien przystąpić do jej budowy. 

Na sprawy poruszone przez  sołtysa Ulaszewa Leszka Majczyn ę: 
� Sprawa odwodnienia ulic w Ludwikowie jest mu znana. Ten problem wyniknął z powodu 

zbudowania kilku domów w dużym zaniżeniu terenu. Docelowe odwodnienie to już 
inwestycja, którą trzeba zaplanować. Jest to zbyt duży zakres prac, aby mogły być 
wykonane w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

� Odnośnie nitki gazowej. Nie ma sygnałów z gazowni o jakichkolwiek problemach, więc 
przypuszcza, że prace projektowe postępują zgodnie z planem. 

� Odnośnie tablic ogłoszeniowych. Zauważył, że tablice – poza nielicznymi wyjątkami – nie są 
wykorzystywane przez sołtysów, ale najczęściej przez inne osoby, które później nie 
zdejmują swoich plakatów. Ten sam problem dotyczy słupów ogłoszeniowych. Wyraził 
wątpliwość, czy mieszkańcy czytają informacje wywieszane na tablicach. Dlatego stawianie 
dodatkowych tablic wydaje się niecelowym wydatkiem. Prosi o konstruktywne propozycje, 
jak przy niewielkim nakładzie pieniędzy przekazywać mieszkańcom informacje. 

Na sprawy poruszone przez radnego Władysława Mikoła jczyka: 
� Blokada chodnika jest konieczna i zostanie wykonana. 
� Stwierdził, że fundusze sołeckie zostały wykorzystane w niewielkim stopniu, z powodu małej 

inicjatywy sołtysów i mieszkańców. Dlatego rezygnacja z tych funduszy była decyzja 
właściwą, a sprawy, które mogły być w ich ramach realizowane, wykona Urząd Gminy. 

� Tablice zakazujące wywozu śmieci zostaną zamontowane. 
Na pytanie radnego Stanisława Wi śniewskiego: poinformował o swojej interwencji w KM 
Płock i tytułem próby w czerwcu br. dzieci powinny być dowożone do szkoły. 

 
Na prośbę Radnego Piotra Rutkowskiego: przystanki zostaną naprawione. Stwierdził, że 
zniszczenie przystanków nie wynika z powodu upływu czasu, ale jest spowodowane wybrykami 
wandali. Zauważył, że na przystanku w Nowym Trzepowie została wybita nowo zamontowana 
szyba z poliwęglanu, która była bardziej trwała niż szklana.  
Pan Wójt  poinformował pokrótce o problemach do rozwiązania przez radnych                              
i konsekwencjach dla mieszkańców wynikających z tzw. „ustawy śmieciowej”. 
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Przewodnicz ący Rady  odniósł się do sprawy skutecznego informowania mieszkańców. 
Zaproponował, aby oczyścić słupy ogłoszeniowe i zamieścić na nich napis: „Plakatowanie 
wyłącznie za zgodą Urzędu Gminy”. Wrócił też do swojej wcześniejszej propozycji 
zamieszczania informacji na jednej ze ścian przystanków autobusowych.  
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
� zaproponował powołanie np. komitetu, w celu rozwiązania problemu ustawicznie niszczonej 

wiaty na końcowym przystanku w Starych Proboszczewicach. Brak wiaty najbardziej jest 
dokuczliwy dla starszych osób. 

� Poinformował, że mieszkańcy zgłaszają mu przypadki niewłaściwego traktowania petentów 
przez niektórych pracowników Urzędu Gminy. Zauważył, że jest sołtysem od niedawna           
i sprawy formalne związane z pełnieniem tej funkcji nie są mu jeszcze dobrze znane. 

Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszystkie przypadki niewłaściwego zachowania się 
urzędników powinny być zgłaszane oficjalną skargą na piśmie Panu Wójtowi, Pani Sekretarz lub 
Radzie Gminy, bo należy na nie zareagować. Nie można takich zachowań ukrywać.  
Radny Włodzimierz Kajkowski stwierdził, że ogólne sygnały o niewłaściwym zachowaniu się 
urzędników również do niego docierały. Rozumie, że nie każdy niezadowolony mieszkaniec 
miał rację, ale na oczywiste przypadki takiego zachowania trzeba reagować. 
Odpowied ź Wójta na sprawy poruszone przez  Sołtysa Starych Proboszczewic Jana 
Sieradzkiego: 
� Odnośnie wiaty przystankowej: nikt nie chce wskazać sprawców niszczenia wiat. Nie jest 

prawdą, że są to wyłącznie chuligani z sąsiedniej gminy. Mieszkańcy wiedzą, kto to jest, ale 
nie chcą powiedzieć. W tej sytuacji zachowują się tak samo, jak w przypadku 
niezadowolenia z urzędnika Urzędu Gminy, tzn. ukrywają informacje. 

� Odnośnie skarg na urzędników. Nie można mówić, iż coś się dzieje bez podania 
konkretnych zachowań, ponieważ takie niedopowiedzenia rodzą niezdrową sytuację. Prosi, 
aby sołtysi lub radni byli przekaźnikami skarg mieszkańców ze wskazaniem okoliczności          
i osoby urzędnika, przez którego byli niewłaściwie obsłużeni. 

Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna zaproponował, aby radni zainteresowali się i poinformowali 
mieszkańców gminy o projekcie unijnym, który – w ramach rozwoju infrastruktury –daje 
możliwość instalowania tzw. darmowych hot spotów, dających dostęp do Internetu. 
Odpowied ź Wójta.  Na terenie gminy każdy mieszkaniec od dawna ma dostęp do Internetu. 
Poza tym można korzystać z Internetu w szkołach i w Bibliotece Gminnej. Nie widzi problemu 
braku informacji, ponieważ strona internetowa gminy zawiera jej bardzo dużo. 
Radny Władysław Mikołajczyk  w kwestii formalnej poprosił, aby trzymać się porządku obrad, 
ponieważ bieżący punkt porządku dotyczy interpelacji i zapytań radnych, a nie sołtysów. 
Przewodnicz ący Rady: jest to słuszna uwaga. Jednak Statut Gminy pozwala mu  na udzielenie 
głosu innym osobom. Sołtysi mają wiele racji i trzeba ich wysłuchać. 
 
O godz. 10.45 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.05 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław 
Dybiec. 
 
 
Ad. 7. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na rok 2011. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił              
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
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Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwał ę Nr 36/VI/11 zmieniaj ącą Uchwał ę Bud żetow ą Gminy Stara Biała na rok 2011 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad. 8. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej na 
rzecz Powiatu Płockiego. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. Poprosił również, aby radni i sołtysi zadeklarowali swoją 
obecność na obchodach Dnia Samorządu Terytorialnego, aby ułatwić dojazd osobom 
zainteresowanym. 
Radna Gra żyna Figiel-B ętlejewska wyraziła opinię, że przed przystąpieniem do głosowania 
radni i sołtysi powinni potwierdzić swój udział w uroczystości. 
Udział w pikniku zadeklarowało sześciu radnych i żaden sołtys. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwał ę Nr 37/VI/11 w sprawie  pomocy finansowej na rzecz Powiatu Płockiego  (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w 2011 roku. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie.  
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwał ę Nr 38/VI/11 w sprawie zaci ągni ęcia długoterminowej po życzki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinan sowanie 
planowanego deficytu bud żetu w 2011 roku  (uchwała w załączeniu do niniejszego 
protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
pobieraną wodę i odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił               
o zabieranie głosu w tej sprawie, dodając, że podwyżka wynosi 5% w stosunku do ostatnich 
opłat. 
Wobec braku wniosków oraz pytań ze strony radnych, Przewodnicz ący Rady  poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwał ę Nr 39/VI/11 w sprawie  ustalenia opłat za pobieran ą wodę i odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie Akt o utworzeniu 
samorządowej instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Pan Wójt  wniósł dwie porządkujące autopoprawki do projektu Statutu Ośrodka, stanowiącym 
załącznik do uchwały: 
1. W Rozdziale I w § 1 ust. 6 pkt 4 po wyrazie „Orlik” dodać wyrazy „i boisko piłkarskie”. 
2. W Rozdziale IV w § 14 wykreślić ust. 3 o treści „Obsługę finansowo-księgową Ośrodka 

prowadzi Główny Księgowy Ośrodka”, numeracje kolejnych ustępów zmieniając 
odpowiednio 

oraz uzasadnił pokrótce proponowane zmiany. 
Radny Władysław Mikołajczyk  zaproponował, aby w Rozdziale III w § 10 w ust. 3 pkt 4 
Statutu Ośrodka wyrazy „Nadzór nad” zastąpić wyrazem „Zarządzanie”, uzasadniając pokrótce 
swoją propozycję. 
Sekretarz Rady  wyjaśniła, że Statut zawiera zadania dla Dyrektora, do którego będzie należało 
m.in. zatrudnienie pracowników tej jednostki. W tej chwili trudno jest ocenić, jakie sprawy będą 
prowadzili poszczególni pracownicy, ponieważ rozdział zadań będzie należał do Dyrektora i nie 
wiadomo, które będzie wykonywał osobiście, a które zleci pracownikom. 
Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka , czy była już przeprowadzona symulacja 
kosztów działalności Ośrodka Przewodnicz ący Rady  odpowiedział, że o wysokości środków 
dla tej jednostki organizacyjnej radni zadecydują w przyszłości. 
Pan Wójt  wyjaśnił pokrótce, jak widzi działalność Ośrodka i zakres pracy zatrudnionych w nim 
osób. 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodnicz ący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały zawierający autopoprawki Pana Wójta  i propozycję radnego Władysława 
Mikołajczyka do Statutu Ośrodka. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwał ę Nr 40/VI/11 w sprawie Akt o utworzeniu samorz ądowej instytucji kultury – 
Gminnego O środka Kultury i Sportu (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad.12. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno (dz. nr 66/37).                           
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków oraz pytań ze strony radnych, Przewodnicz ący Rady  poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podj ęła 
Uchwał ę Nr 41/VI/11 w sprawie wyra żenia zgody na dokonanie czynno ści zwi ązanych                   
z nieodpłatnym nabyciem przez Gmin ę Stara Biała gruntu poło żonego w m. Brwilno (dz. 
nr 66/37) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Nowe Proboszczewice (dz. nr 18/17). 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił              
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków oraz pytań ze strony radnych, Przewodnicz ący Rady  poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podj ęła 
Uchwał ę Nr 41/VI/11 w sprawie wyra żenia zgody na dokonanie czynno ści zwi ązanych                   
z nieodpłatnym nabyciem przez Gmin ę Stara Biała gruntu poło żonego w m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 18/17) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Maszewo 
Duże oraz wschodniej części wsi Mańkowo, gmina Stara Biała. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Pan Wójt  wyjaśnił, na czym polegają i z czego wynikają proponowane zmiany, ilustrowane 
trzema załącznikami do projektu uchwały. Szczegółowo omówił  pkt 3 z projektu uchwały, 
dotyczący samowoli budowlanej popełnionej przez właściciela działki nr 273/9 w Maszewie 
Dużym i jego wniosek o zmianę Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
odnośnie tej działki. Właściciel działki został zobowiązany przez Inspektorat Nadzoru 
Budowlanego do dostarczenia do końca lipca br. zaświadczenia od Wójta Gminy 
stwierdzającego, że budynek jest postawiony zgodnie z m.p.z.p. Ze strony Urzędu Gminy nie 
ma żadnych przesłanek prawnych uniemożliwiających tę zmianę, wobec czego znalazła się ona 
w przedstawionym Radzie projekcie uchwały. Prosi, aby Rada Gminy przeanalizowała w/w 
wniosek w sposób obiektywny. 
Na sesję Rady Gminy przybył radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski. 
Przewodnicz ący Rady  wypowiedział się za usunięciem z projektu uchwały pkt. 3 w § 2 ust. 2, 
dotyczącego działki nr 273/8, ponieważ inni mieszkańcy postępują zgodnie z prawem i czasami 
długo czekają na załatwienie swojej sprawy.  Do wniosku przyłączyła się radna Gra żyna Figiel-
Betlejewska , która stwierdziła, że właściciel działki próbuje postawić Radę przed faktem 
dokonanym a pozytywne rozpatrzenie wniosku przez Radę będzie nieetyczne w stosunku do 
tych mieszkańców, którzy przestrzegają prawa, czekają i nie stawiają Rady przed faktem 
dokonanym. 
Radny Piotr Rutkowski zapytał, czy wykreślenie z projektu uchwały punktu dotyczącego 
działki nr 273/9 w Maszewie Dużym zamyka definitywnie sprawę i czy istnieje możliwość 
późniejszego ewentualnego zalegalizowania przez Radę tej samowoli budowlanej. Jeśli sprawa 
miałaby wracać, należy uwzględnić wniosek jej właściciela. 
Radny Wojciech Żółtowski  wypowiedział się za pozytywnym rozpatrzeniem wniosku 
właściciela działki nr 273/9 w Maszewie Dużym, który – chcąc zalegalizować samowolę 
budowlaną - będzie musiał zapłacić 50 tys. zł kary legalizacyjnej oraz wykonać dokumentację 
budowlaną. Po odbiorze domu Gmina będzie miała korzyści w postaci podatków. 
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Potwierdzając, że właściciel działki popełnił błąd, proponuje podejść do zagadnienia z wielką 
rozwagą odnosząc się do sprawy, a nie do człowieka, którego ona dotyczy. 
Radny Stanisław Wi śniewski  wyraził opinię, że wcześniejsze działania właściciela działki było 
świadome oraz celowe i nie było ono w porządku w stosunku do innych mieszkańców.  
Radny Mariusz Downarowicz  stwierdził, że uwzględnienie wniosku właściciela działki będzie 
otworzeniem furtki do patologii, na którą inni  mieszkańcy mogą się w przyszłości powoływać. 
Odpowied ź Wójta na pytanie radnego Piotra Rutkowskiego . 
Jeśli właściciel działki będzie się odwoływał od uchwały Rady, sprawa wróci do ponownego 
rozpatrzenia. Prosi, aby Rada nie opierała się na kryteriach etycznych, ale wyłącznie na stanie 
prawnym sprawy, rozpatrując problem a nie osobę, której on dotyczy. W tej sprawie nie ma 
żadnej przesłanki logicznej ani prawnej, aby nie przychylić się do wniosku właściciela działki. 
Natomiast wcześniejsze doprowadzenie mediów do tej działki nie było błędem, ponieważ 
przyłącza można wykonać przed wcześniejszym zabudowaniem działki. 
Radny Władysław Mikołajczyk  zaproponował głosowanie nad projektem uchwały w pełnej 
treści, aby uniknąć w przyszłości wracania do tej sprawy. 
 
Wobec braku innych wniosków Przewodnicz ący Rady  poddał pod głosowanie własny wniosek 
w sprawie wykreślenia z projektu uchwały punktu 3 w § 2 ust.2 o treści: „Działka o nr ewid. 
273/9 położona w obrębie Maszewo Duże – częściowa zmiana terenów zielonych i wód 
otwartych z przeznaczeniem na teren funkcji mieszkaniowej jednorodzinnej.” 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 9 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 5 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady  stwierdził, że wniosek w sprawie wykreślenia z projektu uchwały punktu 
3 w § 2 ust.2. został przyjęty wymaganą większością głosów (9 głosami „za”). 
 
Wobec braku dalszych wniosków oraz pytań ze strony radnych, Przewodnicz ący Rady  poddał 
pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający przyjęty wniosek w sprawie wykreślenia               
z projektu uchwały punktu 3 w § 2 ust.2. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 11 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 3 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymagan ą większością głosów (11 
głosami „za”) podj ęła Uchwał ę Nr 43/VI/11 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 
zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego wsi Maszewo Du że oraz 
wschodniej cz ęści wsi Ma ńkowo, gmina Stara Biała  (uchwała wraz z dwoma załącznikami - 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 15. 
Przewodnicz ący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie realizacji projektu 
systemowego współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracji 
społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałanie 7.1.1. 
„Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” w 2011 roku. 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił             
o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzi ęło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogło śnie (14 głosami „za”) podj ęła 
Uchwał ę Nr 44/VI/11 w sprawie realizacji projektu systemow ego współfinansowanego       
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Progr amu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII „Promocja integracj i społecznej”, Działanie 7.1. „Rozwój                
i upowszechnianie aktywnej integracji”, Poddziałani e 7.1.1. „Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez o środki pomocy społecznej” w 2011 roku (uchwała w załączeniu 
do protokółu). 
 
Ad. 16. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
1. Przewodnicz ący Rady  zapoznał zebranych z interpelacją radnego powiatu płockiego 

Marka Moderackiego w sprawie dróg wojewódzkich na terenie powiatu. 
2. Radny Włodzimierz Kajkowski: 

� Zapytał, czy jest już podpisana umowa w sprawie wykonania oświetlenia ul. 
Włoczewskiej, 

� Jest zdania, że niezależnie od chuligańskiego niszczenia wiaty przystankowej w Starych 
Proboszczewicach, należy ją wyremontować ze względu na starsze osoby korzystające 
z autobusów . 

� Jak przedstawia się sprawa gazyfikacji Starych i Nowych Proboszczewic? 
Odpowiedzi Wójta: 

� Umowa z firmą Energa Oświetlenie nie została jeszcze podpisana, z uwagi na próby 
monopolizacji rynku przez tę firmę i protesty w całym kraju przeciw takim praktykom. 

� Wyraził przypuszczenie, że informacje w sprawie gazyfikacji Starych i Nowych 
Proboszczewic powinniśmy otrzymać od Gazowni do końca czerwca br. 

Radny Władysław Mikołajczyk wracając do sprawy działania Ośrodka Zdrowia w Nowych 
Proboszczewicach, którą poruszył na poprzedniej Sesji Rady, zapytał, czy Pan Wójt rozmawiał 
już z Kierownikiem NZOZ „Biała” Panią dr Oleśkiewicz-Kiciak. 
Odpowiedzi udzielił radny Włodzimierz Kajkowski  stwierdzając, że sprawa ta została już 
wyjaśniona z Panią doktor. Ośrodek będzie funkcjonował tak, jak do tej pory, co potwierdził Pan 
Wójt. Poinformował, że na następnej sesji Rady Gminy Pani dr Oleśkiewicz-Kiciak przedstawi 
informację n/t działania Ośrodka i odpowie na ewentualne pytania. 
Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 
� Poinformował i zachęcił sołtysów do udziału w organizowanym przez Wojewodę 

Mazowieckiego konkursie na najlepsze wykorzystanie funduszu sołeckiego. 
� Poinformował, że NFZ w Województwie Warszawskim w 2011 r. zmniejszył o połowę 

dotację na opiekę stomatologiczną. 
� Uważa, że prawo pozwala na usankcjonowanie samowoli budowlanej na działce Nr 273/9     

w Maszewie Dużym, chociaż tego rodzaju precedens jest zawsze niebezpieczny dla 
funkcjonowania państwa. Jest to sprawa mało etyczna, ale nie niekorzystna dla Gminy             
oraz otaczającego terenu i należy się nad nią głęboko zastanowić. 

� O 200 tys. zł zostały zwiększone środki finansowe na remont dróg powiatowych. Jest to pięć 
razy mniej niż potrzeby w tym zakresie. 

Radny Mariusz Downarowicz  zgłosił potrzebę zbudowania świetlicy wiejskiej w Brwilnie, 
ponieważ mieszkańcy nie mają żadnego pomieszczenia, w którym mogliby się spotkać. 
Radny Władysław Mikołajczyk zwrócił się do radnego powiatu płockiego Marcina  
Piotrowskiego  z prośbą o interwencję w sprawie naprawy znajdującej się w bardzo złym stanie 
drogi nr 5205W  na odcinku od skrzyżowania z drogą nr 291304W w Nowych 
Proboszczewicach w kierunku do Ogorzelic. Pan Piotrowski odpowiedział, że remonty dróg 
znajdujących się w najgorszym stanie, w tym w/w drogi, zostaną przeprowadzone w ciągu 4-5 
miesięcy. 
Radny Stanisław Wi śniewski: 
� Zapytał, kiedy będzie wiadomo, jaka będzie odpłatność za pobyt dzieci w przedszkolu          

w Wyszynie. 
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� Zgłosił potrzebę dokończenia wykoszenia poboczy przy drodze powiatowej w Wyszynie. 
Mieszkańcy we własnym zakresie wykosili ok. 80% poboczy. 

� Zgłasza potrzebę remontu w/w drogi, na której znajdują się trzy duże wyrwy. 
Sołtys Czesław Kowalski z Miłodro ża zwrócił się z pytaniem do Wójta, czy przeprowadzenie 
melioracji gruntów w tej miejscowości jest nadal aktualną sprawą. 
Odpowiedzi Wójta: 
� Na spraw ę zgłoszon ą przez Radnego Mariusza Downarowicza. 

Budowa świetlicy wiejskiej w Brwilnie jest przewidywana. 
Na sprawy zgłoszone przez radnego Stanisława Wi śniewskiego: 
� Propozycja odnośnie opłaty za przedszkole przewiduje ok. 2 zł za 1 godz. plus koszt 

wyżywienia. Wyniesie to ok. 200 zł miesięcznie plus koszt wyżywienia, które będzie 
ustalone z firmą cateringową. Pobyt do 5 godz. w ciągu dnia jest bezpłatny. 

� Wykaszanie dróg powiatowych i wojewódzkich w zasadzie spada na gminę, ponieważ 
środki, jakimi dysponuje powiat, nie pozwalają nawet na ich remonty. Jednak nie jest to 
obowiązek gminy. 

Na pytanie sołtysa Czesława Kowalskiego z Miłodro ża. 
Do wakacji odbędą się spotkania wiejskie, podczas których zostaną zinwentaryzowane potrzeby 
melioracji, ponieważ nie wszyscy mieszkańcy są tą sprawą zainteresowani. Z melioracją będą 
się wiązały koszty dla właścicieli gruntów. Widzi konieczność przeprowadzenia melioracji w 8 
miejscowościach.   
 
Wobec braku dalszych pytań i wniosków Przewodnicz ący Rady  przeszedł do ostatniego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad.17. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicz ący Rady  zamknął obrady  VI Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
                                                                                       Jan Wrześniewski 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 
 


